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Svar på klage på tillatelse til midlertidig brygge på 
Hoveodden i Raet nasjonalpark - Naturvernforbundet 

Raet nasjonalparkstyre har behandlet klagen på styremøtet 10.9.21. 
Klagen er ikke tatt til følge og saken sendes dermed over til Miljødirektoratet for endelig 
avgjørelse. 
 
 
 
Med hilsen 
 
Jenny Marie Gulbrandsen 
nasjonalparkforvalter 
 
Etter våre rutiner er dette brevet godkjent og sendt uten underskrift 
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Larsen 
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    Saksfremlegg 

 
  Arkivsaksnr: 2021/4741-0 

 Saksbehandler: Jenny Marie Gulbrandsen 

Dato: 02.09.2021 

 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Raet nasjonalparkstyre 38/21 10.09.2021 

 

Klage på tillatelse til midlertidig brygge på Hoveodden i 
Raet nasjonalpark - Naturvernforbundet 

 
Vedlegg: 
1 Svar på søknad om tillatelse til bryggeanlegg på 210_1 Hoveodden - Raet NP- Arendal 
2 Klage på 2 års tillatelse til flytebrygge på Hoveodden_v2 
3 Arendal - Hoveodden - 210/1 - kopi av uttalelse - brygge 

 
 
Forvalters innstilling 
Nasjonalparkstyret tar ikke klagen til følge. Klagen oversendes til Miljødirektoratet for endelig 
avgjørelse.  
 
 
 
Saksprotokoll i Raet nasjonalparkstyre - 10.09.2021  
 
 
Vedtak 
Forvalters innstilling ble enstemmig vedtatt. 
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Saksopplysninger 
Raet nasjonalparkstyre behandlet en søknad fra Hove Drift og Utvikling (HDU) på et 
bryggeanlegg på Hoveodden på styremøtet 28.5.21.  
 
Styret fant en del mangler ved forslaget, blant annet var ikke universell utforming og 
fergeanløp godt nok utredet, i tillegg til at det er en del pågående prosesser på Hoveodden 
med utvikling av innfallsport og en mulighetsstudie for universell utforming på Hoveodden er 
nylig ferdig. En geologisk utredning av sanddyner og sandflukt på Hoveodden var planlagt. 
 
Styret fattet derfor et vedtak om å gi nåværende bryggeanlegg en midlertidig tillatelse mens 
det arbeides videre med en varig løsning for fergekai og fritidsbrygge i Hovekilen.  
 
Naturvernforbundet har klaget inn vedtaket. 
Klagen fra naturvernforbundet fremholder at flytebryggen er ulovlig (ref avslag på flytebrygge 
i 2009) og at den skader naturen i nasjonalparken. De mener videre at det ikke er behov for 
en fritidsbrygge for adkomst til nasjonalparken på Hove. 
 
Videre inneholder klagen punkter med saksbehandlingsfeil og blant annet hevdes det at 
styreleder i nasjonalparkstyret, Robert Cornels Nordli, er inhabil i saken.  
 
 
Nasjonalparkstyret har mottatt en uttalelse fra Fiskeridirektoratet som er positive til den 
midlertidige tillatelsen og som ber om å bli involvert i videre prosess med bryggeanlegg i 
Hovekilen.  
 
 
Vurdering 
 
Forvaltningen må først ta stilling til hvorvidt klagen er gyldig, og det er satt tre krav jf 
forvaltningsloven kap 5 §§28-32.  
 
Klagen må være fremsatt innen klagefristen som er tre uker fra vedtaket ble utsendt.  
Videre må klager ha en rettslig klageinteresse og klagen må være relevant i forhold til 
vedtaket. 
Vedtaket er fattet 28.5.21 og vedtakets utsendelse var 2.6.21 på grunn av fravær.  
Forvalter og arkiv mottok epost med klage på vedtaket den 08.6.21, og klagen er fremsatt 
godt innen fristen.  
 
Det er tidligere vurdert at etablerte organisasjoner med særlig relevante interessefelt og med 
et representativt antall medlemmer anses å ha rettslig klageinteresse i relevante saker. 
Naturvernforbundet faller inn under denne vurderingen ettersom sjøfugl, ålegress og allment 
friluftsliv er relevante saksfelt som disse organisasjonene arbeider for. Klagen er relevant i 
forhold til vedtaket.  
 
Klagen er adressert til Nasjonalparkstyret i Raet Nasjonalpark, og dersom den ikke tas til 
følge vil klagen oversendes til Miljødirektoratet for endelig vurdering. 
 
Klagens innhold 
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Forvalter mener at styret står fritt til å fatte vedtak i saker, samt sette vilkår ved tillatelser 
såfremt disse er innenfor handlingsrommet i verneforskrift og naturmangfoldloven. Det er 
forvalters vurdering at eventuelle saksbehandlingsfeil ikke ville hatt betydning for sakens 
utfall jf forvlatningsloven § 41.  
 
Forvalter mener det er mindre forstyrrende for havbunnen at nåværende bryggestruktur gis 
en midlertidig tillatelse fremfor en eller flere flyttinger av bryggen som vil medføre oppriving 
av moringer og spredning av sedimenter, særskilt ettersom mulighetsstudien forslår å flytte 
småbåtbryggen til Strandhuset. 
 
Forvalter har jevnlig turer ut på Hoveodden og bryggene på Strandhuset og Hovestranden er 
generelt svært mye benyttet av fritidsbåter i høysesongen. Et grovt overslag tilsier ca 70-120 
båter i Hovekilen til enhver tid i høysesong, og va 1/3 av disse var på fritidsbryggene. De 
øvrige lå fortøyd til svaberg eller på svai.  
Båter som lå «på svai» i Hovekilen var i flere tilfeller i viktige områder med ålegress. 
Erfaringer fra blant annet Furøya, Jerken og Tromlingene viser at tilrettelegging med 
flytebrygger for friluftslivet virker kanaliserende. Båter samles i større grad ved bryggene og 
forstyrrelse av dregging reduseres.  
 
Forvalter er enig med Naturvernforbundet i at det i større grad bør tilrettelegges for 
kollektivtrafikk som ferge og buss, og nettopp uegnet utforming for fergeanløp var en at 
manglene ved det omsøkte bryggetiltaket.  
 
 


